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ORSZÁGGYŰLÉSI KÉPVISELŐ

Kövér László
az Országgyűlés elnöke részére

Írásbeli kérdés

Helyben

Tisztelt Elnök Úr !

Az Alaptörvény 7 . cikk (2) bekezdése alapján, figyelemmel az Országgyűlésről szóló 20I2.
évi XXVI. törvény 42. § (8) bekezdésére, valamint az egyes házszabályi rendelkezésekről
szóló 10/2014. (II. 24.) OGY határozat 124 . § (1) bekezdésére, kérdést kívánok benyújtani a
Kormány tagjainak feladat- és hatáskörér ő l szóló 152/2014 . (VI. 6.) Korm. rendelet 90 .* L
pontja szerinti feladatkörében eljáró Varga Mihály Nemzetgazdasági Minisztériumot vezet ő
miniszterhez,

„Miért fontosabb a kormánynak a milliárdos haverok támogatása a nélkülözőgyermekek és
családok támogatása helyett? ”

cinnel. A választ írásban kérem,

Tisztelt Miniszter Úr !

Andy Vajna a kormány f lmipari kormánybiztosa - az elmúlt évek döntéseinek következtébe n
összesen 7 milliárd forintos plusz bevételhez jutott. Tehát a kormány nagylelkűen lemondott erről a
7 milliárd forintról a kaszinókat is üzemeltet ő kormánybiztos javára akkor, amikor lehet ővé tette a
kaszinó számára a koncessziós díjak levonását a játékadóból . Eközben a rászoruló gyermekek nyár i
szociális étkeztetésére mindössze 2,64 milliárd forint jutott 2014-ben, az előbb említett
„adókedvezmények” harmada .

Miniszter Úr az első ezt firtató K/1002. számon benyújtott kérdésemre tavaly nyáron a
következőket írta : „E két adózási ösztönző eszköz is hozzájárulhat ahhoz, hogy a hét új IL
kategóriájú játékkaszinóval 2014-ben és 2015-ben kiegészülő hazai játékkaszinó piac a lehető
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üzemeltetésükhöz közvetlenül kapcsolódó közterhek befizetésével, jelentős mértékben járulhatnak
majd hozzá a központi költségvetés bevételi oldalának erősítéséhez, így az olyan kiemelkedőfontos
társadalmi célkitűzés, mint a szociális gyermekétkeztetés finanszírozásához is . ”

Később kiderült, hogy a kaszinók a meghatározott id őben már nem kezdik meg m űködésüket, mert
a nemzetgazdasági tárca szeptembertől januárra tolta az elnyert kaszinókoncesszióinak kezdő
időpontját_ Az ok : munkaerőhiány. A K/1253 . számon benyújtott kérdésemre adott válaszában íg y
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indokolta: „tekintettel arra, hogy agy, új budapesti kaszinók dolgozóinak speciális szaktudással kell
rendelkezniük, de a hazai munkaerőpiacon még nem állt rendelkezésre kellő szakképzettséggel és

nem elektronikus játéktermi tapasztalattal rendelkező munkavállaló " .
A koncessziós indulásának kitolásával is Andy Vajna járt jól, a költségvetés rosszul . Így nagyjából
500 millió forint kötelezettséget nem fizettek be a költségvetés számára .

Ráadásul azóta újabb érdekességckre is fény derült : az Átlátszó Andrew G . Vajna magyarországi
érdekeltségeit vizsgálva egy meglehetősen terebélyes, offshore-cégekkel teletűzdelt céghálót talált_
A filmipari kormánybiztoshoz legkevesebb hét offshore cég köthető , melyek összesen tíz,
vállalkozásban érdekeltek Magyarországon .

A napokban azt is megtudtuk, hogy négy év alatt egymilliárd forintot fizetett ki bérleti díjként a z
állami kaszinócég, a Tropicana által használt ingatlan után az Andy Vajna érdekeltségébe tartozó
vállalkozásnak .

A lényeg az, hogy miközben milliárdok vándorolnak a haverok zsebébe, aközben továbbra is töb b
ezer gyermek éhezik, sok százezer család él nyomorban, és mindennap újabb családok csúszna k
szegényednek cl, jutnak a nyomor szintjére .

Hiába tűnik egy kicsivel többnek a gyermekek étkeztetésére szánt 2015. évi elő irányzat, mint a
tavalyi, ez azonban félrevezető . 2014-ben évközben ugyanis egyszer 20 milliárdot vettek el ebb ő l a
kasszából, egyszer pedig 2,61 milliárd forintot . Ez az elő irányzott összeg több mint 40%-a .
Ki kell emelnem, hogy hétvégén és szünid őben továbbra is megoldatlan az étkeztetés biztosítása .
Ráadásul eközben még számos segélyt is megszüntetnek idén márciustól, amivel pedig a rászorul ó
családoknak és gyermekiknek csökkentik a jövedelmét.

Mindezek miatt kérdezem :

• Miért biztosítanak többmilliárdos áfa-mentességet, adókedvezményt a kaszinóka t
működtetők számára, miközben még mindig nem kielégítő a gyermekek étkeztetésének
rendszere?

• Ön szerint nem lenne-e társadalmilag igazságosabb, ha a kaszinó tulajdonosai helyett a
rászoruló, alultáplált, éhező gyermekeket támogatná a kormány ?

• Miért a milliárdos haverok érdekeit képviseli a kormány a nép érdekei helyett ?

Várom megtisztelő válaszát!

Bangóné Borbély Ildikó
országgyűlési képviselő

(MSZP)
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